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PROCES VERBAL 

nr.9155 din 18.05.2023 

 
Încheiat azi, 18.05.2023, ora 14, cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al oraşului Şimleu 

Silvaniei convocată în baza Dispoziţiei nr. 207/11.05.2023. 
Ședința se realizează cu participarea fizică a consilierilor locali în sala de ședințe a Primăriei orș. 

Șimleu Silvaniei. 
Convocarea consilierilor locali la lucrările şedinţei s-a asigurat prin e-mail în data de 12.05.2023 în 

care au fost transmise toate materialele aferente proiectului ordinii de zi. Comunicarea prin e-mail s-a 
efectuat pe adresa electronică comunicată de fiecare consilier la secretarul general al orașului. 
 La lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local al oraşului Şimleu Silvaniei participă: dra Ghilea 
Alexandra - consilier juridic, dl. Szabo Ernő Csaba - administrator public, dna.Sale Finela-Mariana- consilier 
juridic, dl.Pop Mihai-manager proiecte, dl.Silaghi Claudiu-Cosmin, dra Pisek Ianca-Bianca, dl Crișan 
Codruț- consilier personal. 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri locali, începem 
ședința ordinară de azi, 18.05.2023, convocată de domnul primar prin Dispoziția 207/11.05.2023, cu 
respectarea procedurilor legale de comunicare a materialelor de ședință către consilierii locali prin 
intermediul poștei electronice și publicare pe site-ul instituției a convocatorului și a proiectelor de hotărâre 
înscrise pe ordinea de zi. V-a fost transmisă electronic și o suplimentare a ordinii de zi cu Pr 9 și 10. 

Dau cuvântul drei consilier juridic în substituirea dnei secretar general să facă prezența 

Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Buna ziua și bine ați venit la ședința consiliului 
local de azi!  

În conformitate cu prevederile art. 243 alin.1 lit.j din OUG 57/2019 privind codul administrativ am să 
efectuez acum apelul nominal al consilierilor locali prezenți la ședința de astăzi în ordine alfabetică, după 
cum urmează:    

Dra Călăcian Delia-Corina? 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Prezentă. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dna. Crișan Alexandrina-Luminița ? 
Doamna consilier local Crișan Alexandrina-Luminița: Prezentă. 

             Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dna Ilinca Eugenia Viorica ? 

 Doamna consilier local Ilinca Eugenia Viorica: Prezentă 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dl Kovacs Zoltan-Zsolt, a comunicat că nu poate 

fi prezent la ședința de astăzi fiind implicat în activități profesionale, astfel că este Absent motivat. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dna. Lipo Angela-Maria? 
Doamna consilier local Lipo Angela-Maria: Prezentă. 
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Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dl. Man Călin-Cosmin?  
Domnul consilier local Man Călin-Cosmin : Prezent. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dl. Man Vasile Ovidiu?  
Domnul consilier local Man Vasile Ovidiu: Prezent. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dl. Opriș Cristian-Ioan?  
Domnul consilier local Opriș Cristian-Ioan: Prezent 

             Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dl. Orosz Ferencz ? 

 Domnul consilier local Orosz Ferencz: Prezent. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:Dl. Papp Lajos-Levente? 

Domnul consilier local Papp Lajos-Levente: Prezent. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dna. Pavel Florica-Adriana? 
Doamna consilier local Pavel Florica-Adriana: Prezentă 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dl. Pop Cornel ? Este Absent. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dna.Porcar Doina-Marcela? 
Doamna consilier local Porcar Doina-Marcela: Prezentă. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Dl Sabo Ioan? 
Domnul consilier local Sabo Ioan: Prezent 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dl. Seute Ioan-Gavril ? 
Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Prezent. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dna. Roman Andrada-Ioana? 
Doamna consilier local Roman Andrada-Ioana: Prezentă. 
Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Dna Varadi Codruța- Rozica? 

Doamna consilier local Varodi Codruța- Rozica: Prezentă. 
 

Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Având în vedere că la ședința de astăzi sunt 
prezenți un nr de 15  consilieri locali din cei 17 în funcție, constat îndeplinite prevederile art. 137, alin. 1 din 
OUG 57/2019 Cod administrativ privind cvorumul necesar pentru aprobarea și desfășurarea legală a 
acestei ședințe ordinare. Astfel, ședinţa este statutară și se pot lua hotărâri valabile, consiliul local fiind 
legal întrunit. 
            În conformitate cu dispozițiile art. 138 alin.15  din OUG 57/2019 privind codul administrativ vă supun 
spre aprobare PV al ședinței extraordinare a CL din data de 05.05.2023 care v-a fost comunicat prin 
intermediul poștei electronice. 
            Vă precizez că la ședința extraordinară  CL din data de 05.05.2023 au fost prezenți 10 consilieri 
locali (Crișan Alexandrina-Luminița, Kovacs Zoltan-Zsolt, Man Vasile-Ovidiu, Opriș Cristian-Ioan, Orosz 
Ferenc, Pop Cornel, Porcar Doina-Marcela,fiind absenți de la ședință).   
Dacă aveți obiecțiuni sau observații pe marginea PV vă rog să vi le exprimați, dacă nu, trecem la vot: 

Cine este Pentru? Împotrivă? Abțineri? 

Constat că PV din 05.05.2023 s-a votat cu 10 voturi „Pentru” și 5 „Abțineri”: (Crișan Alexandrina-
Luminița, Man Vasile-Ovidiu, Opriș Cristian-Ioan, Orosz Ferenc, Porcar Doina-Marcela, fiind absenți de la 
ședință).  

Domnule președinte vă predau lucrările ședinței, mulțumesc 
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Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Dau cuvântul Dl primar să vă prezinte ORDINEA DE ZI  
 

 

Proiect de hotărâre nr.1 privind acordarea avizului Consiliului Local al orașului Șimleu Silvaniei pentru 
prestarea de servicii funerare de către I.I. ROMAN REMUS. 

                                                                                                                     Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                     Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.2 privind aprobarea retragerii unilaterale a Orașului Șimleu Silvaniei din cadrul  
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „ Zona Metropolitană Zalău”. 
                                                                                                                                  Proiect inițiat de primarul                                   
                    Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.3 privind aprobarea Strategiei Integrate de Dezvoltare Urbană a orașului Șimleu 
Silvaniei (S.I.D.U.), pentru perioada 2021-2027  

                                                                                                                                  Proiect inițiat de primarul                                                                                                                               
                                                                                                                                 Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.4 privind aprobarea Planului de Mobilitate Urbană Durabilă Șimleu Silvaniei 
(P.M.U.D.), pentru perioada 2022-2037. 

                                                                                                                                 Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                                Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.5 privind aprobarea Regulamentului pentru obținerea Acordului administratorului 
drumului public local pentru realizarea în zona drumurilor publice de interes local a lucrărilor de 
branșamente și racorduri executate pe domeniul public la infrastructura tehnico-edilitară existentă în zonă 
și pentru intervenție în regim de urgență, precum si amplasarea oricăror construcții, executarea de lucrări, 
amenajări sau instalații în orice scop de pe raza U.A.T. Șimleu Silvaniei.                                                                                                                                                                                                      

                                                                                                                  Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                  Orașului Șimleu Silvaniei 

 

Proiect de hotărâre nr.6 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 54 din 30.03.2023. 

                                                                                                                             Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                            Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.7 privind aprobarea Regulamentului de ocupare a domeniului public și privat al 
orașului și desfășurare de comerț stradal în orașul Șimleu Silvaniei. 

                                                                                                                           Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                           Orașului Șimleu Silvaniei 
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Proiect de hotărâre nr.8 privind aprobarea, începând cu anul fiscal 2024, a nivelului valorilor impozabile, 
impozitelor, taxelor locale și a altor taxe asimilate acestora, amenzilor, prin indexarea cu rata inflației în 
procent de 13,8% 

                                                                                                                           Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                          Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.9 privind aprobarea aderării UAT Orașul Șimleu Silvaniei, județul SĂLAJ, prin 
Consiliul Local al Orașului Șimleu Silvaniei, la Parteneriatul LEADER cu denumirea GRUP DE ACȚIUNE 
LOCALĂ VALEA CRASNEI ȘI BARCĂULUI, în vederea depunerii sprijinului pregătitor și a implementării 
Strategiei de Dezvoltare Locală prin accesarea Planului Național Strategic PAC 2023 – 2027. 
 

                                                                                                                          Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                         Orașului Șimleu Silvaniei 

 
Proiect de hotărâre nr.10 pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 95/31.10.2022 privind 
aprobarea depunerii proiectului  „Insule ecologice digitalizate în oraşul  Șimleu Silvaniei", a notei de 
fundamentare a  investiției și a cheltuielilor aferente acestuia. 
 

                                                                                                                        Proiect inițiat de primarul 
                                                                                                                       Orașului Șimleu Silvaniei 

 
„Diverse” 

❖  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Dau cuvântul domnului primar pentru a prezenta ordinea 
de zi și să facă eventuale mențiuni pe marginea proiectului. 

 Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: Bună ziua tuturor. Pentru ședința de azi avem prevăzute un număr 
de 8 proiecte și s-a suplimentat cu încă două: Proiect de hotărâre nr.1 privind acordarea avizului 
Consiliului Local al orașului Șimleu Silvaniei pentru prestarea de servicii funerare de către I.I. ROMAN 
REMUS; Proiect de hotărâre nr.2 privind aprobarea retragerii unilaterale a Orașului Șimleu Silvaniei din 
cadrul  Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „ Zona Metropolitană Zalău”; Proiect de hotărâre nr.3 
privind aprobarea Strategiei Integrate de Dezvoltare Urbană a orașului Șimleu Silvaniei (S.I.D.U.), pentru 
perioada 2021-2027; Proiect de hotărâre nr.4 privind aprobarea Planului de Mobilitate Urbană Durabilă 
Șimleu Silvaniei (P.M.U.D.), pentru perioada 2022-2037 ; Proiect de hotărâre nr.5 privind aprobarea 
Regulamentului pentru obținerea Acordului administratorului drumului public local pentru realizarea în zona 
drumurilor publice de interes local a lucrărilor de branșamente și racorduri executate pe domeniul public la 
infrastructura tehnico-edilitară existentă în zonă și pentru intervenție în regim de urgență, precum si 
amplasarea oricăror construcții, executarea de lucrări, amenajări sau instalații în orice scop de pe raza 
U.A.T. Șimleu Silvaniei ; Proiect de hotărâre nr.6 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 54 din 
30.03.2023; Proiect de hotărâre nr.7 privind aprobarea Regulamentului de ocupare a domeniului public și 
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privat al orașului și desfășurare de comerț stradal în orașul Șimleu Silvaniei ; Proiect de hotărâre nr.8 
privind aprobarea, începând cu anul fiscal 2024, a nivelului valorilor impozabile, impozitelor, taxelor locale 
și a altor taxe asimilate acestora, amenzilor, prin indexarea cu rata inflației în procent de 13,8% ; Proiect 
de hotărâre nr.9 privind aprobarea aderării UAT Orașul Șimleu Silvaniei, județul SĂLAJ, prin Consiliul 
Local al Orașului Șimleu Silvaniei, la Parteneriatul LEADER cu denumirea GRUP DE ACȚIUNE LOCALĂ 
VALEA CRASNEI ȘI BARCĂULUI, în vederea depunerii sprijinului pregătitor și a implementării Strategiei 
de Dezvoltare Locală prin accesarea Planului Național Strategic PAC 2023 – 2027 ; Proiect de hotărâre 
nr.10 pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 95/31.10.2022 privind aprobarea depunerii 
proiectului „Insule ecologice digitalizate în oraşul  Șimleu Silvaniei", a notei de fundamentare a  investiției și 
a cheltuielilor aferente acestuia și la „Diverse“.  
       Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  acum vă supun spre aprobare ORDINEA DE ZI a ședinței de 
azi cu suplimentarea proiectelor de hotărâre 9 și 10. 

Cine este “Pentru“, Împotrivă“, “ Abțineri“ ?     
      Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Ordinea de zi a ședinței de astăzi s-a votat cu 15 
voturi „Pentru”. 

❖  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Trecem acum la dezbaterea proiectelor.  Proiect de 
hotărâre nr.1 privind acordarea avizului Consiliului Local al orașului Șimleu Silvaniei pentru prestarea de 
servicii funerare de către I.I. ROMAN REMUS 

             Solicit avizul comisiei nr. 1,3 și 4. 
             Comisia nr. 1: aviz favorabil 
             Comisia nr. 3: aviz favorabil  
             Comisia nr. 4: aviz favorabil 
 
 Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre 
din partea dvs. 

Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri  

 Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru”. 

❖  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.2 privind aprobarea retragerii unilaterale a 
Orașului Șimleu Silvaniei din cadrul  Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „ Zona Metropolitană Zalău”. 

                                                                               

             Solicit avizul comisiei nr. 1, 2 și 4. 
             Comisia nr. 1: aviz favorabil 
             Comisia nr. 2: aviz favorabil 
             Comisia nr. 4: aviz favorabil 
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 Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 

Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Eu aș dori să întreb care a fost raționamentul pt 
decizia de a renunța la asociere? 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: e o propunere pe care o fac consilierilor și dacă puteți să 
îmi dați alte argumente retragem imediat proiectul de pe ordinea de zi, în ce sens, am pus niște întrebări 
directorului de la asociație, sens în care am întrebat ce s-a făcut pentru Șimleu Silvaniei în perioada cât a 
fost membru al Zonei Metropolitate Zalău, răspunsul a fost un ridicat din umeri, că nu știe să imi spună. Noi 
plătim o cotizație, anual după cum știți. Apoi am întrebat ce urmează să se facă pentru Șimleu Silvaniei, ce 
proiecte au în vedere, uite poate lucrurile s-au schimbat,  răspunsul a fost un semi ridicat din umeri.  Am 
cerut să mi se spună un lucru concret, totuși să avem ceva de care să ne legăm că nu e un moft, iar 
răspunsul a fost că se face centură la Crișeni. Pe acolo o să meargă și șimleuani, așa se merge și pe 
centura de la Beiuși sau din altă parte.Deci asta este decizia, pentru că nu avem aici un conținut, e o formă 
fără fond.  

Domnul administrator public Szabo Ernő-Csaba: Dacă mă lăsați să completez și eu, nu suntem 
primii care ieșim și Sărmășagul a ieșit anul trecut.  
             Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: cât este taxa? Am înțeles că se plătea pe locuitor. 
             Domnul administrator public Szabo Ernő-Csaba: 1 leu parcă,  1,5 lei/persoană. 
             Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: douăzeci și ceva de mii lei. 
  Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: mai dorește cineva să intervină. 
             Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Mai dorește cineva să intervină? Dacă nu, supun la vot  
Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    
          Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra: Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru”. 
              

❖  
 

         Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.3 privind aprobarea Strategiei 
Integrate de Dezvoltare Urbană a orașului Șimleu Silvaniei (S.I.D.U.), pentru perioada 2021-2027 . 

           Solicit avizul comisiei nr. 1,2 și 4. 
           Comisia nr. 1: aviz favorabil 
           Comisia nr. 2: aviz favorabil 
           Comisia nr. 4: aviz favorabil 
 
          Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    
          Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru”. 

 
❖  
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              Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:   Proiect de hotărâre nr.4 privind aprobarea Planului de 
Mobilitate Urbană Durabilă Șimleu Silvaniei (P.M.U.D.), pentru perioada 2022-2037.  

             Solicit avizul comisiei nr. 1, 2 și 4. 
             Comisia nr.1: aviz favorabil 
             Comisia nr.2: aviz favorabil 
             Comisia nr.4: aviz favorabil 
 
          Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    
         Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru”. 

 
❖  

 
        Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.5 privind aprobarea Regulamentului 
pentru obținerea Acordului administratorului drumului public local pentru realizarea în zona drumurilor 
publice de interes local a lucrărilor de branșamente și racorduri executate pe domeniul public la 
infrastructura tehnico-edilitară existentă în zonă și pentru intervenție în regim de urgență, precum si 
amplasarea oricăror construcții, executarea de lucrări, amenajări sau instalații în orice scop de pe raza 
U.A.T. Șimleu Silvaniei 

                                                                         

Solicit avizul comisiei nr. 2 și 4. 
Comisia nr. 2: aviz favorabil 
Comisia nr. 4: aviz favorabil 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    

Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru”. 

❖  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Proiect de hotărâre nr.6 privind modificarea Hotărârii 
Consiliului Local nr. 54 din 30.03.2023.  

                                                                         

Solicit avizul comisiei nr. 1,2 și 4. 
Comisia nr. 1: aviz favorabil 
Comisia nr. 2: aviz favorabil 
Comisia nr. 4: aviz favorabil 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre? 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Da aș dori eu să intervin. Inițial în martie, în 
proiectul de HCL, prețul de pornire a licitației era de 400 lei. Am depus un amendament în care aveam 
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obiecțiuni la pragul de licitare de 10% având în vedere că din 40 în 40 lei trebuia să fie pragul de licitare, 
însă nimeni nu a sesizat că nu este corect prețul acela, pentru că cel care a întocmit proiectul de HCL, 
Referatul de specialitate, nu s-a știut orienta în exercițiul bugetar propus pentru anul 2023. Este aici cine a 
întocmit referatul?  

   Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: nu este. 
   Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: ca să ne asigure că ce ne propune acuma 

în Referatul de specialitate este OK. 
   Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: problema e simplă acolo, să o luăm pe scurt. Într-adevăr 

a fost o eroare acolo, cine nu muncește nu greșește. Problema cea mai mare când perseverezi în greșeală. 
Acolo am sesizat că s-a preluat greșit o poziție, s-a preluat greșit poziția din tabloul de taxe și impozite, în 
loc să preia poziția prevăzută pentru parcări rezidențiale, s-a preluat poziția pentru contractul de rezervare 
care e prevăzută pentru persoanele juridice care vor să le ofere clienților  o anumită poziție în fața sediului 
lor, ș.a.m.d., care vizează tarif total diferit. Am luat măsuri imediat să fim în matca legală. Acuma fiți siguri 
că celș care a greșit nu o să mai greșească, sau dacă o să greșească va fi pentru ultima dată în fața 
noastră. 

   Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril:  sper că nu a făcut proiectul 8 tot ăla. Și în proiectul 
8 sunt în anexă câteva greșeli. 

   Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: deși la propunerea mea din amendament, 
să se reducă pasul de licitare de la 10 la 5 %, colegii nu au fost de acord. 

   Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: îmi pare rău că nu am fost prezent atunci. Ideea e că se 
corectează. 

   Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Dacă mai vrea cineva să intervină? Dacă nu supun la vot  
Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    

   Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi 
“ Pentru”. 

❖  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Proiectul de hotărâre nr. 7 privind aprobarea Regulamentului de 
ocupare a domeniului public și privat al orașului și desfășurare de comerț stradal în orașul Șimleu Silvaniei. 

                                                                         

Solicit avizul comisiei nr. 2,3 și 4. 
Comisia nr. 2: aviz favorabil 

             Comisia nr. 3: aviz favorabil 
Comisia nr. 4: aviz favorabil 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    

Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 14 voturi “ Pentru” 
și o „Abținere”(dl.Opriș Cristian-Ioan). 
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❖  
 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Proiect de hotărâre nr.8 privind aprobarea, începând cu anul fiscal 
2024, a nivelului valorilor impozabile, impozitelor, taxelor locale și a altor taxe asimilate acestora, amenzilor, 
prin indexarea cu rata inflației în procent de 13,8% 

                                                                         

Solicit avizul comisiei nr.  1 și 4. 
Comisia nr. 1: aviz favorabil 
Comisia nr. 4: aviz nefavorabil 

          Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: comisia 4 a avizat nefavorabil, cu un vot 
împotrivă, unul pentru și o abținere, datorită greșelilor conținute în anexele la Referatul de aprobare și 
inoportunitatea prezentării. Și am să vă exemplific aceste anexe care ni s-au prezentat. Pe prima pagină și 
vezi site-ul primăriei, avem la valorile impozabile în cazul clădirilor rezidențiale deținute de  persoane fizice, 
avem pentru anul 2023 lei/mp, poziția C, clădire anexă 224 și pentru anul 2024, 2266 nu bate cu procentul 
de mărire  de 13,80. Este plin, sunt pline aceste anexe de greșeli inclusiv la taxele speciale, unde eu cel 
puțin, nu mi-am dat seama, avem nivel aplicabil la toate taxele, dacă stăm să le socotim, nu se aplică 
același principiu de 13,8 clarificari. Viza anuală a autorizației de executare pentru bunurile în regim de taxi 
149 per 2023  și avem 200 per 2024, deci principiul de mărire cu 13,8 % nu ne iese socoteala. Și mai este, 
sunt pline aceste anexe , inclusiv taxele care noi le-am votat pentru anul 2023 nu sunt regăsite aicea, de 
exemplu la taxe pentru parcarea autovehiculelor pe domeniul public, la rubrica pentru anul 2023, 
abonamentul pe un an aici este scris 55 deși noi în decembrie 2022 am votat 100 lei. Și merge în 
continuare cam peste tot. 
        Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: o secundă, că a venit colegul de la taxe și impozite. 
        Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: părerea mea sincer este că s-a făcut un fel de copy-paste 
de la 2022 în coloane de 2023 că nu s-au modificat multe tarife. 
        Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: pe partea de material de specialitate, exista fiecare 
departament care își face datoria și e aici pentru explicații dl.Silaghi care vă zice lămuriri și pentru doamna 
Călăcean și pentru domnu Seute. 
         Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: acesta este unul din motivele pentru care am 
avizat nefavorabil pe lângă inoportunitate. 
        Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: eu asta cu inoportunitatea nu știu cum să o înțeleg cât mai 
bine. La ce vă referiți? Există o procedură legală. 
        Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Da, dar am votat în 2022 și încă nu au trecut 6 
luni și votăm iarăși și le prezentăm iarăși șimleuanilor: vedeți că vă ridicăm cu 13,80. Propunerea mea ar fi 
să amânăm pentru 2024 să luăm decizia mai spre sfârșitul anului.  
        Domnul inspector Silaghi Claudiu-Cosmin: există o prevedere legală, o ordonanță de urgență care 
a intrat în vigoare și care stabilește că trebuie indexat cu rata inflației care pe anul 2023 se ridică la 13,8%. 
În caz contrar, dacă nu se indexează cu rata inflației, trebuie să aplicăm valorile maximale care sunt 
prevăzute în codul fiscal care oricum vor fi indexte cu rata inflației. Ori în momentul de față, la nivelul UAT 
Șimleu, nivelul impozitelor care sunt aplicate, nu este la nivelul maximal prevăzut în codul fiscal. 
         Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Am înțeles. Există un termen la care trebuie 
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aplicat? Deoarece acestea vor intra în vigoare din 1 ianuarie 2024. Există un termen până la care trebuie 
luată decizia acum, până la prima jumătate a anului 2023? Există undeva? 
        Domnul inspector Silaghi Claudiu-Cosmin: Este trecut și în proiectul de hotărâre, este trecut și în 
referatul de aprobare și raportul de specialitate. 
         Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Am înțeles. Dar nu înțeleg de ce trebuie acum 
pentru anul 2024. 
        Domnul inspector Silaghi Claudiu-Cosmin: Aceasta este prevederea stabilită de către legiuitor, nu 
de către mine sau de către altă persoană. Din punctul nostru de vedere, le-am păstrat la nivelul actual.  
        Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: Ca să rezum, ideea este indexarea cu rata inflației prevăzută 
pentru 2024. Începând cu anul 2024 se indexează cu rata inflației, dacă nu se faceacest lucru, putem să nu 
facem , însă se vor aplica valorile maximale prevăzute în Codul fiscal și ele indexate cu rata inflației. 
Problema care se pune este ca noi nu suntem la valorile maximale în Șimleu. Vorbeați de cetățeni și de 
ridicat taxe. Încercăm să îi scutim de taxe și mai mari prin ceea ce facem, dar într-adevăr sunt anumite 
chestiuni pe care le-ați semnalat pe partea de operațiuni matematice pe care cred că trebuie să le 
stăpânească mai bine dl Silaghi. Am înțeles că în loc de 220 lei s-a pus 2200 lei. 

Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina:  Și nu s-au luat valorile votate prin HCL-ul din 
decembrie, valorile din 2023, pe care le-am votat, ci s-au trecut cele din 2022, de exemplu, sau unele care 
n-au nicio legătură unele cu celelalte. 

Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: De exemplu, parcarea  pe un an rămâne la 100 lei, cum 
e făcută anexa nu-ți dai seama ? Se modifică sau nu se modifică abonamentul ? 

Domnul inspector Silaghi Claudiu-Cosmin: Nu se modifică. 
Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Rămâne 100 lei? 
Domnul inspector Silaghi Claudiu-Cosmin: Exact. Ce s-a modificat este vizavi de tariful de pornire 

a licitațiilor publice. 
Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Am fost induși în eroare deoarece era anexa cu grila 

2023 cu 55 lei și în partea dreaptă era 2024 cu 100 lei. Acum nu știu modificăm ,s-a modificat?  
Domnul inspector Silaghi Claudiu-Cosmin: Posibil, nu contest să se fi strecurat o eroare materială 

vizavi de nivelul anterior. 
Domnul consilier local Seute Ioan-Gavril: Mai multe, nu una. Să înțeleg că o să se corecteze. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: Se corectează și plus textul hotărârii e în felul următor: se 

indexează cu rata inflației taxele din prezent. Prin urmare noi nu modificăm altceva, decât indexăm cu rata 
inflației taxele care au fost votate. 
          Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Cred că s-a înțeles. Trecem la vot. Cine este „Pentru”?... 
„Împotrivă”?... „Abțineri”?...    
          Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 11 voturi “ Pentru”, 2 
voturi  „Împotrivă” (dra Călăcian Delia și Dl Man Ovidiu Vasile) și 2 „Abțineri” ( dl Seute Ioan Gavril și Dna Varodi 
Codruța Rozica). 

❖  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Proiect de hotărâre nr.9 privind aprobarea aderării UAT 
Orașul Șimleu Silvaniei, județul SĂLAJ, prin Consiliul Local al Orașului Șimleu Silvaniei, la Parteneriatul 
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LEADER cu denumirea GRUP DE ACȚIUNE LOCALĂ VALEA CRASNEI ȘI BARCĂULUI, în vederea 
depunerii sprijinului pregătitor și a implementării Strategiei de Dezvoltare Locală prin accesarea Planului 
Național Strategic PAC 2023 – 2027.  

                                                                         

Solicit avizul comisiei nr. 1,2 și 4. 
Comisia nr. 1: aviz favorabil 
Comisia nr. 2: aviz favorabil 
Comisia nr. 4: aviz favorabil 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    

Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru”. 

 

❖  
 

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Proiectul de hotărâre nr.10 pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Local nr. 95/31.10.2022 privind aprobarea depunerii proiectului  „Insule ecologice digitalizate în oraşul  
Șimleu Silvaniei", a notei de fundamentare a  investiției și a cheltuielilor aferente acestuia. 

                                                                         

Solicit avizul comisiei nr. 1,2 și 4. 
Comisia nr. 1: aviz favorabil 
Comisia nr. 2: aviz favorabil 
Comisia nr. 4: aviz favorabil 

       Președinte de ședință, dl Sabo Ioan:  Vă consult dacă sunt discuții pe acest proiect de hotărâre. 
Dacă nu sunt, supun la vot  Proiectul de hotărâre. 
Cine este „Pentru”?... „Împotrivă”?... „Abțineri”?...    
      Domnișoara consilier juridic Ghilea Alexandra:  Hotărârea a fost aprobată cu 15 voturi “ Pentru”. 

❖  

Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: “Diverse”, dacă vrea să se înscrie cineva?  
Domnul consilier local Man Vasile Ovidiu: O chestiune aș dori să o semnalez. Am citi raportul 

Curții de conturi. Am observat că au încercat să se îndrepte anumite chestiuni care s-au pus în vedere 
celor care au greșit, să aducă în forma legală. Este vorba despre contractele de achizițiile publice, la asta 
aș dori să ma refer. Se pare că s-a greșit în anul 2021-2022 cu aceste contracte de achiziție publică 
întrucât au fost fragmentate. Acest lucru l-a observat Curtea de conturi și a semnalat în raport. Ceea ce am 
observat eu și nu numai că în 03.03.2023 greșeala se repetă. Dl primar spunea că numai cine nu muncește, 
nu greșește. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: În ce sens s-a greșit?  
Domnul consilier local Man Vasile Ovidiu: Eu așa observ că sunt aceleași coduri CPV pe acele 

contracte care au fost făcute cu achiziție directă. E un  semnal de alarmă pe care vreau să îl trag la aceste 
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contracte de 03.03.2023. 
Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: Vorbiți concret. 
Domnul consilier local Man Vasile Ovidiu: Este vorba despre Societatea Kes Business SRL și 

de Klever System. Eu apreciez că ar fi trebuit să fie un singur contract, nu mai multe contracte. Este 
aprecierea mea, ami ales că este la mai multe loturi.  

Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: Dl Man, sunteți într-o eroare. Să vă explic de ce. Curtea de 
conturi a semnalat anumite deficiențe pe care noi le-am și corectat și asta drept dovadă și feedback-ul 
primit de la ei și întâlnirea de follow-up care a avut loc în urmă cu 2-3 săptămâni. Nu a existat procedură pe 
achiziții, acum există procedură pe achiziții. Ce semnalați dvs acolo este diferit pentru că Curtea de conturi 
s-a legat de divizarea unei valori la aceeași lucrare, de ce s-au încheiat mai multe contracte. Iaici discutăm 
de chestiuni diferite. Dacă studiați atât în Legea achizițiilor publice, cât și în instrucțiunile date de ANAP, cât 
și în ghidurile de finanțare, ceea ce semnalați dvs se referă la proiectele pe care le-am caștigat prin PNRR 
care au plan propriu de achiziții fiecare proiect pe PNRR. Există un contract de finanțare cu nr de 
înregistrare distinct și fiecare finanțare a planul lui de finanțare propriu. Prin urmare, noi nu am fost în 
cadrul aceluiași contract de finanțare să divizăm o valoare, ci suntem în situații diferite. Loturile 1,2,3,4 
când s-a supus la vot în ședință pentru blocuri, v-am explicat raționamentul pentru împărțirea loturilor. 
Rațiunea este una foarte simplă, să încercăm să fim cât mai eficienți și să micșorăm șansele să pierdem, 
adică o greșeală să atragă alte 29 după ea. Asta a fost toată chestiunea. Credeți-mă că sunt foarte atent, 
foarte strict pe partea asta și așa o să fiu în continuare. Aici de aia v-am rugat să ziceți raționamentul 
pentru că am fost convins că lucrurile se interpretează greșit și aici vorbim încă o data despre contracte de 
finanțare diferite, iar fiecare contract de finanțare din fonduri nerambursabile are plan propriu de achiziție, 
nu e planul general, așa cum s-a întâmplat la ceea ce a semnalat Curtea de conturi. Mai mult decât atât, vă 
pot spune că problema semnalată de Curtea de conturi, în momentul de față nu mai există,adică avem 
aceleași tipologii de lucrări dar respectă exigențele Curții de conturi. Acolo la Curtea de conturi a fost 
problema refacerii trotuarelor. În momentul de față suntem întru totul legal și o să avem grija în continuare 
la asta.  

Domnul consilier local Man Vasile Ovidiu: Eu mă bucur că totul este legal, dar eu rămân 
deocamdată la impresia mea, să dea Dumnezeu să fie adevărat ceea ce spuneți dvs. Eu am observat 
aceleași coduri CPV la mai multe contracte, ceea ce m-a dus cu impresia la ideea mea.  

Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: Sunt contracte de finanțare diferite. Ceea ce ați semnalat 
aici, puteți merge la Primăria Oradea să vedeți că e la același lucru pentru că există contractul de finanțare 
și planul propriu de achiziție. 

Domnul consilier local Man Vasile Ovidiu: E în regulă. Vă multumesc! 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Mai dorește cineva? 
Domnișoara consilier local Călăcian Delia-Corina: Referitor la Curtea de conturi și raportul de 

follow-up, am văzut doar 4 puncte care Primăria le-a dus la îndeplinire parțial, vă felicit, și a dat un nou 
termen în octombrie 2022. Din tot raportul mare a Curții de conturi, mi-a sărit în ochi acele plăți dar nu mai 
sunt aici, acele plăți nelegale. Să înțeleg că s-a rezolvat. 

Domnul primar Mihai-Cristian Lazar: Ce scrie în Raport înseamnă că s-a rezolvat. În momentul 
de față suntem foarte în regulă cu Curtea de conturi. Singura chestie care mai e, e chestiunea cu 
inventarierea. Pentru transparență e bine să știți și voi. La inventariere s-a descoperit că Statuia Sfintei 
Treimi din parc nu e inventariată pe domeniul public. Facem demersuri în semnul ăsta să inventariem tot. 



ROMÂNIA 

CONSILIUL LOCAL 

ORAȘUL ȘIMLEU SILVANIEI 
 

 

ȘEDINȚA ORDINARĂ 

A CONSILIULUI LOCAL AL ORAȘULUI ȘIMLEU SILVANIEI DIN 18.05.2023 
 

 

13 
 

Ce vreau să zic aici e că e o chestie de durată. 
Președinte de ședință, dl Sabo Ioan: Mai dorește cineva?Dacă nu, mulțumim pentru participare 

și declar ședința de azi încheiată.  
Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Local se încheie la ora 14,34.   

 

 
                                                                                                                   PENTRU 

   PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                                                                  SECRETAR GENERAL, 
               SABO IOAN                                                                                      consilier juridic, 

                                                                                                                     GHILEA ALEXANDRA 
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